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‘BELANG ENERGIETRANSITIE 
IS NOG GROTER GEWORDEN’
Eind 2022 nam Nico van Ruiten afscheid als programmaregisseur van het EnergieAkkoord van 
Greenport West-Holland. Martin van der Hout heeft het stokje van hem overgenomen. In een 
dubbelinterview delen zij hun visie over de energietransitie. 

ENERGIE

Nico, hoe ben je destijds bij het EnergieAkkoord 
betrokken geraakt?
Nico: “Het EnergieAkkoord startte in oktober 2017. Enkele 
maanden later werd ik benaderd om Programmaregisseur te 
worden: er was een ‘oliemannetje’ nodig om de activiteiten in 
het akkoord tot uitvoer te brengen. Februari 2018 ben ik ge-
start. De eerste periode bestond vooral uit het verbinden van 
de partijen die het EnergieAkkoord hebben ondertekend. 
Wat zijn gemeenschappelijke thema’s? Hoe kunnen we daarin 
als Greenport een rol spelen, hoe kunnen we versnellen?”

Wat is er sindsdien gebeurd?
Nico: “We hebben allereerst een structuur ontwikkeld om 
samen te werken aan de ambitie: een klimaatneutrale Green-
port in 2040. Vandaaruit hebben we verschillende zaken 
opgepakt. Zo is er nul-monitoring uitgevoerd voor energie-
verbruik en CO2-emissie, geothermie en glastuinbouw heb-
ben een plek gekregen in de RES-strategie 1.0, we hebben 
meegewerkt aan de start van Warmtesamenwerking Oost-
land én in 2020 hebben we de ‘Gebiedsvisie Klimaatneutrale 
Glastuinbouw’ samengesteld. Vooral die gebiedsvisie vind ik 
een mooi resultaat: er is nu per gebied in de regio een route 
naar een klimaatneutrale Greenport.”

In de tussentijd is de wereld wel flink veranderd.
Nico: “Toen het EnergieAkkoord startte, ging de energietran-
sitie vooral om de beperking van de CO2-uitstoot. Daar kwam 
al snel het beperken van het Gronings gas bij, en nu is er 
door de oorlog in Oekraïne nog een belangrijke geopolitieke 
reden bijgekomen. De ontwikkelingen zijn dus snel gegaan. 
Maar tegelijk is door de huidige energiemarkt het belang van 
de energietransitie alleen maar sterker geworden.”
Martin: “De urgentie van de energietransitie is inderdaad 
alleen maar groter geworden. Een warmte-infrastructuur 

wordt alleen maar belangrijker. Maar daarvoor is een goede 
energiemix essentieel. Helaas functioneert de SDE momen-
teel niet voor bestaande geothermiebronnen, terwijl die juist 
zo hard nodig zijn. Dat zie ik dan ook als een van de grootste 
randvoorwaarden voor de korte termijn.”

Verandert dat ook het EnergieAkkoord?
Martin: “De stip aan de horizon is en blijft: een klimaatneu-
trale Greenport. Maar tegelijk gaat het ook om gezonde 
bedrijfsperspectieven, om een goed toekomstperspectief 
voor de hele keten én om de maatschappelijke toegevoegde 
waarde van het Greenportcluster. De regio is daarbij de basis 
voor onze activiteiten, maar dat betekent ook dat landelijk 
én regionaal beleid op elkaar moeten aansluiten. Ook dat is 
een flinke uitdaging in de verdere uitvoering van het Ener-
gieAkkoord. Denk daarbij bijvoorbeeld ook aan de toekom-
stige beschikbaarheid van CO2 voor de tuinbouw, terwijl we 
minder fossiele energie gaan gebruiken. Daarnaast zal de 
innovatie in de duurzame bronnenmix toenemen, wat kansen 
in de regio biedt. Voor ondergrondse seizoensopslag van 
warmte en koude werkt de Provincie bijvoorbeeld aan een 
vernieuwd beleidskader, wat mogelijkheden geeft voor meer 
energiebesparing. Toepassingen van waterstof zijn eveneens 
interessant voor de glastuinbouw, vooral voor de restwarmte 
van elektrolysers, maar ook als piekvoorziening of mogelijk 
toekomstig gebruik in WKK’s.”

De nieuwe Programmaregisseur heeft dus nog 
wat uitdagingen voor zich.
Martin: “Toen ik begreep dat Nico zou stoppen als Program-
maregisseur voelde ik me aangesproken. Het is een uitda-
gende netwerkfunctie, met de nadruk op samenwerking. In 
alle bescheidenheid: door mijn achtergrond en ervaringen 
kan ik me goed verplaatsen in wat ondernemers, overheden 

en kennisinstellingen, en ik heb net als Nico een breed 
netwerk en domeinkennis. Ik heb er dus enorm veel zin in 
om de rol op me te nemen.”
Nico: “De functie Programmaregisseur is een behoorlijke 
balanceer-act. Dat komt doordat het EnergieAkkoord zelf 
geen projecten heeft: het zijn onze partners die projecten 
uitvoeren maar wij hebben een coördinerende, verbin-
dende rol en communiceren over resultaten. De kunst is 
dus: partijen verbinden, een project laten starten, en zelf 
op tijd een stapje terug doen. Hoe dat werkt? De juiste 
vragen stellen aan de partners en in het netwerk.”

Nico, tot slot: hoe kijk je terug op je jaren als 
Programmaregisseur?
Nico: “We hebben veel bereikt de afgelopen jaren en 
een goede structuur neergezet voor energietransitie in 
de regio. Naast alle inhoudelijke activiteiten hebben we 
ook een mooi boek en twee korte films gemaakt (zie het 
kader op deze pagina). Doel van dat boek en de films 
was de buitenwereld laten zien welke rol bedrijven in de 
Greenport hebben op het gebied van energietransitie. 
Er gebeurt namelijk enorm veel. De Greenport maakt de 
energietransitie mede mogelijk!” 

NIEUWE ENERGIE
Dit interview werd eerder gepubliceerd in ‘Nieuwe Energie’, een online magazine van 
het EnergieAkkoord van Greenport West-Holland. San de QR-code en lees meer over 
hoe de glastuinbouw bijdraagt aan de energietransitie en wat de uitdagingen zijn. 
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